

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today his intention to pay a visit to the Pacific Region. Mr. MacEachen will visit Indonesia, Malaysia, Australia and New Zealand, as an official guest of these governments, leaving Canada August 20 and returning September 6.

The visit, which has been planned for some time, is aimed to give further substance to the Pacific dimension of Canada's foreign policy by demonstrating the Government's interest in expanding relations with both developed and developing countries of the region.

Mr. MacEachen will hold talks with his counterparts in the four capitals and it is also hoped that he will call on the President of Indonesia and the Prime Ministers of Malaysia, New Zealand and Australia.

Further details concerning the visit, including a detailed itinerary, will be issued in due course.

*

*

*

Le secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Allan J. MacEachen, a annoncé aujourd'hui son intention de se rendre en visite dans quelques pays du Pacifique. M. MacEachen visitera l'Indonésie, la Malaisie, l'Australie et la Nouvelle-Zélande en qualité d'invité à titre officiel. Il quittera le Canada le 20 août pour y revenir le 6 septembre.

Le but de cette visite, projetée depuis déjà quelque temps, est de renforcer la politique étrangère du Canada à l'égard des pays du Pacifique en manifestant l'intérêt que le gouvernement porte à l'élargissement de ses relations avec les pays développés et les pays en développement de cette région.

M. MacEachen s'entretiendra avec ses homologues dans les quatre capitales visitées et on s'attend également à ce qu'il rende visite au président de l'Indonésie et aux premiers ministres de la Malaisie, de la Nouvelle-Zélande et de l'Australie.

De plus amples détails touchant la visite, incluant un itinéraire détaillé, seront communiqués en temps et lieu.